

IFJ 30th World Congress – Tunis

URGENT RESOLUTION ONE

US Government against Julian Assange

Moved by: MEAA, SNJ, SNJ-CGT, CFDT

The recent indictments filed by the US Government against Julian Assange pose a threat to journalists and journalism around the world.

The indictments clearly seek to prosecute Assange for the receipt and the publication of vital information in the public interest, clearly at odds with previous decisions of the US Supreme Court to protect First Amendment rights.

The congress supports the call of our affiliates for the governments of the United Kingdom and Australia to resist the application to extradite Assange to the United States.

The congress asks the IFJ Executive Committee to:

1. To take the case to the UN Human Rights Council.
2. To call on the European Parliament and the Council of Europe to respect freedom of opinion.

CARRIED

URGENT RESOLUTION TWO

The decision by International New York Times to end all daily political cartoons

Moved by: AGJPB-AVBB (Belgium)
+ NWU + Dansk Journalistforbundet+ CWA+ SNJ-CGT

The IFJ Congress gathered in Tunis, 11 to 14 June 2019

- expresses its concern after de decision of New York Times International announced on 10 June 2019 to end all daily political cartoons by 1 July 2019
- considers this decision as an insidious form of censorship as it seems motivated by the publication of a cartoon seen as anti-Semitic two months ago
- Recalls a cartoon is published under the editorial responsibility of an editor and that putting the responsibility on the cartoonists is shifting the responsibilities
- Recalls how in January 2015, cartoonists and journalists from Charlie Hebdo payed the ultimate price of life in exercising their right to freedom expression instead of their work. Nobody will ever forget the enormous support of journalists, media and citizens around the world.
- Asks the IFJ Executive Committee
- to protest against this decision by the leadership of New York Times International
- to urge the leadership of New York International to revise its decision on behalf freedom of expression

CARRIED

URGENT RESOLUTION THREE

Menaces à la liberté de la presse en France

Présentée par le SNJ, le SNJ-CGT et la CFDT journalistes (France)

Le congrès de la Fédération Internationale des Journalistes, réuni à Tunis les 11,12, 13 et 14 juin 2019

Constatant :

Que la liberté de la presse est menacée en France.

- 10 personnes, dont 8 journalistes, un éditeur de presse et un technicien des médias, ont été convoquées récemment par la Direction générale du renseignement intérieur (DGSI) pour être questionnées sur des supposées atteintes au « secret défense ». Les trois médias en cause : l'émission « Quotidien », le site « Disclose » et le quotidien le Monde.

Les premiers journalistes entendus l'ont été pour avoir publié des enquêtes sur la vente d'armes françaises à l'Arabie saoudite, armes qui auraient été utilisées au Yémen contre des populations civiles.

Deux autres auditions ont concerné des informations données dans le cadre de l'affaire Benalla, du nom de cet homme, très proche du président de la République, impliqué dans plusieurs dossiers et licencié depuis des Services de sécurité de l'Elysée.

- une perquisition a été tentée contre Mediapart le 4 février dernier, repoussée par la direction et la rédaction du média.

Ces faits sont des actes d'intimidation et ont pour objet d'identifier Les sources des journalistes.

- Plus de 100 journalistes, selon le bilan très documenté établi par le journaliste David Dufresne, ont été empêchés de travailler par les forces de sécurité dans le cadre du mouvement social des « Gilets Jaunes ».

Les consœurs et confrères ont été arrêté(e)s aux barrages, fouillé(e)s, matériels saisis et cassés, injurié(e)s, insulté(e)s, cartes de presse subtilisées.

Des journalistes ont été mis en garde en à vue et ont fait l'objet de fichages et de poursuites.

Des journalistes ont été sciemment matraqué(e)s et visé(e)s par des lanceurs de balles de défense (LBD) et autres grenades. Ces armes rentrent dans la définition des armes de guerre. Certains sont gravement blessés.

Ces faits sont des entraves graves à la liberté d'informer et d'être informé.

Le congrès constatant que, malgré de multiples mises en garde au niveau français et international, les autorités françaises sont dans le déni :

- demande une audience pour la FIJ au Président de la République française,
- appuie la lettre ouverte au Procureur de Paris, signée par de très nombreuses organisations de défense des libertés et nombre d'avocats, de journalistes, de citoyens. Ce courrier demande l'arrêt de toutes ces poursuites judiciaires.
- demande que des enquêtes indépendantes soient menées pour dégager les responsabilités des entraves et agressions contre les journalistes,

- réaffirme son soutien aux journalistes français et va s'adresser en ce sens à tous les organismes internationaux qui se sont rendus en France pour auditionner les représentants des journalistes :

- les Rapporteurs spéciaux du haut-commissariat aux droits de l'homme de l'ONU,
- la Commissaire aux droits de l'homme du Conseil de l'Europe,
- le Comité économique, social et environnemental européen.

CARRIED

URGENT RESOLUTION FOUR

Economic sanctions on Syrian Media

Moved by: SJU/Syria

At the annual conference of the Syrian Journalists Union, held on 9/5/2019, the journalists raised the difficulties of the Syrian media to modernize their equipment and import modern technology because of the unilateral coercive sanctions imposed by the United States and European Union countries in violation of international laws and norms and the second item Of the third chapter of the IFJ Constitution, which stipulates respect for the right to access and defend information, as well as the freedom of the media and the independence of the press, especially through monitoring violations and taking measures to defend journalists and their work.

The Arab Sat and Nilesat administrations had dropped the Syrian channels (Syrian satellite, Syrian news and Al-Duna channel) on satellite broadcasting.

The International Federation of Journalists condemns these sanctions against the Syrian media as a violation of the freedom and independence of the media.

The International Federation of Journalists (IFJ) demands that these sanctions be lifted and that such measures be suspended immediately.

The IFJ sends a message of greeting and solidarity to Syrian journalists who have faced all forms of violence and terrorism because of their professional work

The Congress asks the Executive Committee to:

1. Communicate with regional and international organizations and mechanisms to pressure these countries to lift sanctions and stop these measures.
2. To send a message of solidarity and support to the Syrian Journalists Union and help him in this case.

CARRIED

URGENT RESOLUTION FIVE

Raids by Australian Federal Police on the home of a journalist and the offices of the Australian Broadcasting Corporation

Moved by: MEAA

IFJ Congress condemns the recent raids by Australian Federal Police on the home of a journalist and the offices of the Australian Broadcasting Corporation. These raids are a grave assault on media freedom and the democratic right of citizens to be informed about the activities of their government.

We note with concern the recent passage of legislation through the Australian Parliament which seeks to restrict public interest reporting, criminalise the work of investigative journalists and punish whistle blowers who bring important information forward in the public interest.

Australia holds itself out as a bastion of media freedom, but these recent events seriously challenge that view and send a dangerous message to the world.

We call on the Australian Parliament to take urgent action to legislate for the protection of journalists and their confidential sources, and to end its system of mass data surveillance.

Democracy dies in darkness. It is vital that an appropriate balance be maintained between national security and the protection of free and fearless reporting in the public interest.

CARRIED

URGENT RESOLUTION SIX

Media owners against EDOEAP Fund

Moved by: by JUADN and PEPU (Greece)

On June 5th 2019 was determined the Greek State Council –the country's Supreme Court– would hear the appeal filed by media owners against EDOEAP Fund, on that day the court decided that it will take place on 24th June 2019, as journalists' unions were informed.

On June 24th 2019 the very existence of EDEOAP FUND providing medical healthcare and subsidiary pensions for all Greek journalists and media workers and their families hangs on the balance when the Greek State Council will convene to hear the case brought by media employers.

The appeal to abolition the 2% media employers' contribution to EDOEAP Fund was filed by the Union of Private National Broadcasting TV Stations representing TV owners and joined by other media owners, thus a total of 57 appeals.

Greek journalists as well as all media workers mobilized by their Unions achieved an honourable compromise to salvage EDOEAP FUND, covering medical and pharmaceutical expenses of healthcare for them all and their families, as well as their subsidiary pensions. Thus a 2% employers' contribution and the Union of Private National Broadcasting TV Stations granted by law a 15% tax discount (private broadcasters instead of 20% pay only 5%).

It should be noted that for the past four decades EDOEAP Fund a model of insurance and health provider, never burdened the state budget and is financed by employees and the 2% employers' contribution.

The journalists Unions members of the IFJ attending 30th World Congress in Tunis Tunisia in solidarity with Greek Unions JUADN and PEPU:

- Join their voice of concern and express their solidarity with Greek Journalists and media workers who are in danger of losing EDOEAP Fund a model of insurance and health provider that has taken decades to build.
- Instruct the new IFJ Executive Committee to contribute to the struggle of Greek Unions JUADN and PEPU in providing a viable solution for EDOEAP Fund to continue its operation for the benefit of all Greek journalists, media workers and their families.

UNANIMOUSLY CARRIED

URGENT RESOLUTION SEVEN

Résolution urgente concernant la grève des femmes du 14 juin 2019 en Suisse

Présentée par Sergio Ferrari et Marco Geissbühler – syndicom, syndicat des médias et de la communication de Suisse, le 12 juin 2019

Motion : Le 30eme Congrès de la FIJ, réuni à Tunis (11-14 juin 2019) ratifie la résolution prise par la réunion du Conseil de Genre de la FIJ du 11.06.2019. Et exprime toute sa solidarité inconditionnelle avec la grève de femmes du 14 juin 2019 en Suisse, en particulier avec les femmes journalistes mobilisées par leurs revendications d'égalité salariale, contre tout type d'harcèlement, contre le sexism dans le journalisme et pour favoriser la conciliation des activités professionnelles et familiales.

Historique/ Justification

12 juin 2019

Les femmes suisses descendent dans la rue pour défendre leurs droits. Le 14 juin 1991, la grève des femmes qui s'est déroulée en Suisse a été suivie par des centaines de milliers de personnes dans tout le pays. Elles exigeaient un salaire égal pour un travail de valeur égale car ce principe n'était toujours pas mis en œuvre, malgré l'article constitutionnel de 1981 sur l'« égalité des droits entre femmes et hommes ». Une deuxième journée de grève est donc prévue cette année en Suisse. Car certaines entreprises ne respectent toujours pas l'égalité des salaires. Les écarts salariaux entre les hommes et les femmes s'élèvent à près de 20%. De plus, les femmes touchent en moyenne des rentes de vieillesse 40% inférieures à celles des hommes. Sous la devise « Plus de salaire. Plus de temps. Plus de respect ! », les syndicats et les organisations de femmes appellent à lancer un signal fort pour l'égalité dans tout le pays, le 14 juin prochain. Les professionnelles des médias ont élaboré un cahier de revendications qu'elles présenteront à leurs employeurs. Voici leurs revendications :

Pouvoir éditorial

Dans les médias en Suisse, trois postes de direction sur quatre sont occupés par des hommes. Le personnel des rédactions politiques et économiques est à 70 pour cent masculin. Les rubriques concourant à la formation de l'opinion, à savoir les analyses et les commentaires, sont-elles aussi essentiellement en mains masculines. Nous exigeons qu'il soit mis un terme à ce déséquilibre entre les sexes qui perdure depuis des années.

Egalité des salaires

Dans l'industrie suisse des médias, à parité d'expérience professionnelle, les femmes gagnent 700 francs de moins par mois que les hommes. Pour les postes de cadres, la différence salariale moyenne atteint même 1400 francs. Nous exigeons un salaire égal à travail égal.

Conciliation des activités professionnelles et familiales

Pour les professionnel·le·s des médias, la maternité demeure un obstacle à la carrière. 54 pour cent des femmes qui travaillent dans les médias ont moins de 30 ans alors que 30 pour cent seulement ont plus de 50 ans (ou plus de 12 ans d'expérience professionnelle). Nous exigeons

des structures de travail compatibles avec les besoins des familles à tous les niveaux hiérarchiques, aussi bien pour les femmes que pour les hommes.

Harcèlement

Parce que nous sommes des femmes, nous sommes régulièrement la cible, dans notre environnement professionnel ainsi que sur les réseaux sociaux et Internet, de propos dépréciatifs et de manifestations de harcèlement. Nous exigeons des employeurs qu'ils nous soutiennent et nous protègent contre ces phénomènes.

Sexisme dans le journalisme

Les femmes sont nettement sous-représentées dans l'espace médiatique suisse. Et quand elles sont présentes, c'est souvent de manière stéréotypée. Trop peu visibles en tant sujets actifs, les femmes tendent même à disparaître de la couverture médiatique au-delà d'un certain âge. Nous exigeons une représentation médiatique adéquate des femmes et de la variété de leurs projets professionnels et de leurs modes de vie. Cet objectif doit être ancré dans les directives éditoriales de chaque média

CARRIED

URGENT RESOLUTION EIGHT

Safety of journalists in the Philippines

Moved by: NUJ Philippines

The World Congress of the International Federation of Journalists, meeting in Tunis from June 10th-14th 2019,

alarmed that 61-year-old veteran journalist Margarita Valle was arrested by Philippine state forces and held incommunicado for nearly 12 hours on June 10 in an alleged case of mistaken identity;

considering that 12 media workers in the Philippines have been killed since President Rodrigo Duterte took office on June 30, 2016;

concerned that media workers perceived to be critical of the Duterte administration have been arrested, face criminal and civil charges, and subjected to harassment and attacks;

disturbed that the National Union of Journalists of the Philippines, the Philippine affiliate of the International Federation of Journalists, is among media and civil society organizations being subjected to red-tagging and falsely linked to unfounded destabilization plots against the Philippine government;

noting that November 23, 2019 is the 10th anniversary of the Ampatuan Massacre in the Philippines wherein 58 persons including 32 media workers were gunned down;

further noting that after nearly ten years, not one of the suspects have been convicted for the massacre, considered the world's worst single attack against media workers;

believing that solidarity and active support are integral in the protection of all media workers and in the fight against impunity;

recognizing the role of the International Federation of the Journalists and its affiliates in ensuring the safety of media workers and helping find justice for the victims of the massacre;

Congress

calls on the Philippine President Rodrigo Duterte and the Philippine government to uphold press freedom and ensure the safety of media workers in the Philippines;

demands that the Philippine government takes concrete and credible steps and actions to resolve the killing of Filipino media workers and prevent further attacks;

further demands the fast-tracking of the trial of the 2019 massacre case;

supports the National Union of Journalists of the Philippines in fighting against worsening impunity and for justice for the massacre victims;

enjoins all affiliates to actively support the Philippine media community and the families of murdered journalists by initiating and joining actions to defend press freedom in the

Philippines and in marking the 10th massacre anniversary on November 23, 2019 which was declared as International Day to End Impunity.

CARRIED

URGENT RESOLUTION NINE

In defence of democracy and justice in Brazil! Free Lula!

Moved by: National Federation of Journalists of Brazil - FENAJ

The World Congress of the International Federation of Journalists, meeting in Tunis from 11 to 14 June 2019,

Considering that the rule of law and due process are increasingly under threat denying citizens access to justice;

Recalling that former Brazilian President Luís Inácio Lula da Silva has been sent to prison in April 7, 2018, without any credible evidence to support conviction for alleged crimes which were based mainly on verbal accusations, obtained from prisoners under pressure to bear false testimony against Lula;

Concerned by the inordinately expedient trial of Lula, unprecedented in the the Brazilian justice system, with the obvious purpose of preventing him to stand in the Presidential elections in 2018;

Noting that former Judge Sérgio Moro, who led Lula's trial in the first instance and ordered the arrest of the former president, has been appointed in the minister in government of President Jair Bolsonaro, a candidate who directly benefited by the judicial decision to convict Lula;

Emphasizing that the evidence for the illegal and biased actions of former judge Sergio Moro in the process which led to the conviction of Lula came to light on 9 June, 2019;

Stressing that, as long as Lula's conviction stands, there can be no trust in justice and in democracy in Brazil;

Delegates at the IFJ World Congress support the Brazilian social and democratic movement in declaring that Lula is, in essence, a political prisoner;

Demand the review of former President Lula's conviction and his immediate release;

And stand with the Brazilian people and journalists of this country in their fight for the right to decide freely about their destiny.

Free Lula!

CARRIED

URGENT RESOLUTION TEN

Résolution urgente sur les menaces contre le service public de l'audiovisuel en France et soutien aux mouvements de grève

Présentée par SNJ, SNJ-CGT, CFDT, France

Pendant le déroulement de notre congrès, l'urgence pour le service public audiovisuel français s'est traduite par une grève appelée le 13 juin pour le maintien du Soir 3, le JT du soir sur France3. Cette grève dénonce la décision de bannir ce JT essentiel sur la chaîne "tout info" France Info, qui a une audience confidentielle. Or La première mission du Service Public est d'informer.

L'urgence encore est de soutenir le mouvement de grève auquel appellent pour ce mardi 18 juin tous les syndicats de Radio France pour les sept radios et réseaux du service public français.

Ces urgences s'expriment car les principaux médias publics français sont menacés par des mesures drastiques d'économies. Le gouvernement a décidé de supprimer 190 millions d'euros au financement de l'audiovisuel public,

Ces mesures entraîneront des conséquences sociales néfastes, qui vont nuire à la qualité des programmes et de l'information.

En ce qui concerne la radio publique, les syndicats ont appris le 6 juin dernier que la direction de Radio France a annoncé sa volonté de réduire le budget de 60 millions d'euros d'ici 2022. Cela alors que l'antenne France Inter est récemment devenue la radio la plus écoutée du pays, preuve de la reconnaissance des auditeurs pour la qualité du travail de leurs journalistes.

En ce qui concerne la télévision publique française, la direction de France Télévision a décidé de favoriser le départ de 2000 travailleurs, soit 25% des effectifs d'ici 2022 et d'imposer une économie de 400 millions d'euros.

Ainsi,

Considérant que le service public d'information est un pilier de la démocratie,

Considérant qu'à l'heure de la désinformation par les réseaux sociaux, les médias publics français ont besoin d'une stabilité, voire d'une augmentation des investissements publics,

Le Congrès de la FIJ, réuni à Tunis du 11 au 14 juin 2019,

- Exprime son soutien à tous les journalistes du service public audiovisuel français, ainsi qu'à ses membres adhérents SNJ, SNJ-CGT, CFDT,

- Demande au gouvernement, représentant des actionnaires du Service Public d'imposer le maintien du Soir 3 à sa place et de faire respecter le dialogue social et de faire améliorer les conditions de travail au lieu de les affaiblir notamment en faveur des travailleurs précaires,

- Rappelle que la précarisation des journalistes entraîne la désinformation des citoyens.

CARRIED

URGENT RESOLUTION ELEVEN

Fugitive Offenders Ordinance

The Association of Taiwan Journalists urgently calls on this congress of International Federation of Journalists to condemn the disproportionate use of force used by the Hong Kong police against citizens protesting the possible second reading of the controversial Fugitive Offenders Ordinance June 12.

We urge the IFJ to join with our colleagues of the Hong Kong Federation of Journalists in condemning the insistence of the Hong Kong authorities to enact this ordinance in the face of overwhelming public opposition, a stance that has resulted in injuries to many police and citizens and at least one employee for a Hong Kong news media.

<<https://www.hkja.org.hk/en/statements/the-hong-kong-journalists-association-called-on-chief-executive-carrie-lam-to-intervene-immediately-to-stop-the-police-from-harassing-journalists-reporting-on-the-massive-demonstration-against-the-fug/>>

We also urge the congress to urgently call on the Hong Kong authorities to retract the proposed draft ordinance which would allow the extradition of any persons residing in, visiting or transiting through Hong Kong as “fugitives” to face possible trial in the People’s Republic of China (PRC).

Extraditing persons from Hong Kong and other countries or territories to the People`s Republic of China, which has no effective judicial independence or human rights protections, would prevent such persons from access to even minimum standards of fair trial and thus contravene Hong Kong`s obligations under the International Covenant for Civil and Political Rights (ICCPR) and other international human rights treaties.

Given the notorious lack of respect for freedom of speech and the press in the People`s Republic of China, passage of this draft ordinance will have a chilling impact on freedom of speech and freedom of the press and the safety of journalists that would not be limited to Hong Kong itself but would far beyond the borders of the People`s Republic of China and the East Asian region.

The IFJ, and especially our affiliates in Taiwan as well as in Hong Kong and Macau, are facing intensifying pressure from PRC political influence that poses threats to freedom of expression and of news coverage as well as basic human rights.

URGENT RESOLUTION TWELVE

Urgent resolution to call on the United Nations' to end the policy of discriminatory exclusion of journalists from Taiwan

The Association of Taiwan Journalists urgently calls on this Congress of International Federation of Journalists to condemn the United Nations' discriminatory exclusion of journalists from Taiwan at this year's World Health Assembly in Geneva, which had commenced in May without anyone on the floor to represent Taiwan.

Amongst nearly 23.8 million people having been stripped of voice are also journalists, who were barred from press briefings at the Assembly for being holders of Taiwan passport and working for a bona fide media organisation formally registered in Taiwan.

The journalists who have been denied access are Taiwan nationals employed by the Central News Agency (CNA), producing every day 1,600 items of news in English, Japanese, and Spanish on top of Mandarin.

We call on the Congress to demand that the United Nations to cease operation of oppressing journalists for being who they are and for whom they chose to work and to immediately remove the term dictating applicant's passport must be from a State recognised by the United Nations General Assembly.

([https://www.unog.ch/80256EDD006B9C2E/\(httpPages\)/70991F6887C73B2280256EE700379C58?OpenDocument](https://www.unog.ch/80256EDD006B9C2E/(httpPages)/70991F6887C73B2280256EE700379C58?OpenDocument))

The term suggests rejection as the outcome for all holders of Taiwan passport hence denies the interests available in the outcome of approval. We call the Congress' attention to the discrimination that which is the inequality before law created by this term and urge this Congress to demand that the Office remove the term from application rules.

For the upcoming UN General Assembly and events to follow in the future, we also call on the Congress to demand that the Office grant Taiwanese journalists media access which honours their right as 'accredited media representatives', allowing for undertaking of tasks such as enumerated in Section 5 'Media Access to Meetings and Other Activities Inside the Palais des Nations' of Guidelines On Media Access To The Palais Des Nations In Geneva.

URGENT RESOLUTION THIRTEEN

Vers une possible libération de Mumia Abu Jamal après 37 ans de détention arbitraire (SNJ, SNJ-CGT, CFDT-Journalistes)

Le Congrès de la FIJ, réuni à Tunis du (du 11 au 14juin 2019), prend acte d'une décision majeure de la justice de Pennsylvanie récemment prononcée en faveur du journaliste afro-américain Mumia Abu-Jamal, prisonnier politique depuis 37 ans dans les geôles étatsunies.

Relevant que notre confrère, accusé de l'assassinat d'un policier blanc survenu en 1981 à Philadelphie (Pennsylvanie), a enfin pu faire valoir ses droits à interjeter appel avec son équipe de défense devant la Cour suprême de Pennsylvanie en vue de la révision de son procès.

Rappelant que Mumia a été condamné à mort à la suite de l'accusation d'assassinat contre le policier Faulkner ce qu'il a toujours niée.

Soulignant qu'il a été échappé à deux reprises à l'exécution programmée grâce une puissante mobilisation internationale, notre collègue a passé 30 années dans le couloir de la mort. En 2011, suite à des irrégularités reconnues par la Cour suprême des Etats-Unis, sa peine avait été commuée en prison à vie sans possibilité de libération conditionnelle. Autrement dit, cela signifiait une nouvelle condamnation à mourir en prison.

Notant qu'en ce début d'année 2019 la justice de Pennsylvanie donnait enfin un droit d'appel à Mumia Abu-Jamal en raison du fait que la magistrat Ronald Castille avait été impliqué en sa qualité de procureur puis de juge à la Cour suprême de Pennsylvanie, une pratique désormais interdite par une nouvelle jurisprudence de la Cour suprême des Etats-Unis.

Constatant que le nouveau procureur de Philadelphie, après avoir contesté cette décision y a finalement renoncé face à la mobilisation internationale, ce jugement de plein droit autorise la défense de Mumia à engager la procédure d'appel. La dernière marche, celle de la révision de sa condamnation, dépendra de la décision de la Cour suprême de Pennsylvanie.

Dans ces conditions, la FIJ, représentant 600.000 journalistes dans le monde, appelle urgemment les autorités politiques et judiciaires de Pennsylvanie à renoncer à faire obstacle à la manifestation de la vérité dans cette affaire durant 37 années d'injustice et de souffrance pour Mumia et sa famille. Reconnaître son droit à un nouveau procès pour qu'il puisse défendre son innocence, tel est l'objectif de cette motion pour que cet homme qui vient de fêter son 65° anniversaire derrière les barreaux puisse recouvrer la liberté.

Lors du congrès d'Angers (France 2016), les délégués avaient voté une motion appelant à la solidarité avec Mumia et à sa libération. Pour appuyer cette demande, le secrétaire général de la FIJ avait adressé aux autorités de l'Etat de Pennsylvanie.

Aujourd'hui, les syndicats français (SNJ, SNJ-CGT, CFDT-Journalistes) proposent au Comité exécutif nouvellement élu de s'adresser dès la clôture du congrès de Tunis au Gouverneur de Pennsylvanie en l'enjoignant de mettre un terme au calvaire dont Mumia a été victime.

CARRIED